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Protokół nr XXVI/16 

z sesji Rady Miejskiej Śmigla, odbytej dnia 24 listopada 2016 r. o godz. 16:00 w sali 

sesyjnej Rady, w Urzędzie Miejskim Śmigla. 

 

 

 Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Śmigla Wiesław 

Kasperski, który powitał radnych Rady Miejskiej Śmigla, Zastępcę Burmistrza, Wicestarostę 

Kościańskiego, Radnego Rady Powiatu, Kierownika Posterunku Policji w Śmiglu, 

kierowników i dyrektorów jednostek podległych Gminie, sołtysów i przewodniczących 

Zarządów Osiedli, pracowników Urzędu, radcę prawnego, mieszkańców Gminy oraz 

przedstawicieli mediów.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że w sesji  uczestniczy 12 radnych, co pozwala na 

podejmowanie prawomocnych uchwał. Nieobecni: Kasperska Gabriela, Grzelczyk Sławomir i 

Splisteser Alfred. Lista obecności radnych, zaproszonych gości i sołtysów z XXVI sesji Rady 

Miejskiej Śmigla stanowi załącznik nr 1 do protokołu.   

 

Ad.2. 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad w stosownym terminie został 

radnym przekazany.  

 

Porządek sesji: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXV sesji Rady. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla. 

6. Informacja o działalności Burmistrza Śmigla w okresie między sesjami. 

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Śmigiel w roku szkolnym 

2015/2016. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Zapytania sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli. 

10. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie skargi na czynności Dyrektora Szkoły Podstawowej im. Konstytucji 

3 Maja w Śmiglu, 

2) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2016, 

3) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kościańskiego, 

4) w sprawie ustalenia wysokości  podatku od nieruchomości, 

5) w sprawie określenia rocznych stawek podatku od środków transportowych na 

terenie Gminy Śmigiel na rok 2017,  

6) w sprawie wyrażania zgody na ustanowienie służebności  przesyłu w Przysiece 

Polskiej,  

7)  w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowych 

położonych w Starym Bojanowie przy ul. Okrężnej i Ogrodowej,  

8) w sprawie uchwalenia Statutu Zarządu Szkół i Placówek Oświatowych w 

Śmiglu,  

9) w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/186/16 Rady Miejskiej Śmigla                                    

z dnia 27 października 2016 r. w sprawie zatwierdzenia realizacji przez 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Śmiglu projektu pt. „Tęcza” Nr 

18/RPWP.07.02.01-IŻ-00-30-001/15 w ramach Wielkopolskiego 
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Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014-2020 współfinansowanego 

ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego, Działania 7.2 Usługi 

społeczne i zdrowotne, Poddziałanie 7.2.1. Usługi społeczne - projekty 

pozakonkursowe realizowane przez jednostki samorządu terytorialnego i ich 

jednostki organizacyjne, 

10) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2017 rok, 

11) w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Śmigiel z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami działającymi w sferze działalności 

pożytku publicznego na rok 2017”, 

12) w sprawie określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o 

realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej. 

11.  Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych za 2015 rok. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

13. Odpowiedzi na zapytania 

14. Wolne głosy i wnioski. 

15. Zakończenie sesji. 

 

Pytań i uwag nie było. 

 

Ad.3. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół  z XXVI sesji Rady Miejskiej 

Śmigla. Poinformował, że protokół wiernie odzwierciedla przebieg obrad i jest do wglądu w 

Biurze Rady. Zapytał, czy są uwagi do protokołu. Uwag nie wniesiono. 

Wobec powyższego Przewodniczący przeprowadził głosowanie: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 12 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Protokół przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad.4. 

 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski przedstawił informację ze swojej 

działalności w okresie między sesjami. Informacja stanowi załącznik nr  2 do protokołu. 

Do przedstawionej przez Przewodniczącego Rady informacji pytań nie było. 

 

Ad.5. 

 

Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla 

przedstawił Zastępca Burmistrz Śmigla – Marcin Jurga i stanowi ono załącznik nr 3 do 

protokołu.  

Radny Lech Żak zapytał o wykonanie uchwały w sprawie zatwierdzenia realizacji 

przez Ośrodek Pomocy Społecznej w Śmiglu projektu pt. „Tęcza” Nr 18/RPWP.07.02.01-IŻ-

00-30-001/15 w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 

2014-2020 współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego, Działania 

7.2 Usługi społeczne i zdrowotne, Poddziałanie 7.2.1. Usługi społeczne - projekty 

pozakonkursowe realizowane przez jednostki samorządu terytorialnego i ich jednostki 

organizacyjne. Jak wynika z dzisiejszego porządku sesji będzie dziś zmiana do tej uchwały, 

więc dlaczego w sprawozdaniu ujęto, że jest w trakcie realizacji? 
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Zastępca Burmistrza Śmigla wyjaśnił, że  uchwała, która była podjęta na ostatniej sesji 

obowiązuje, a dzisiejsza uchwała jest tylko zmiana dotyczącą budżetu projektu. 

Radny Lech Żak przekazał, że częściowo się z tym zgadza jednak dopiero po 

dzisiejszym przegłosowaniu będzie mogła być wykonana. 

Zastępca Burmistrza Śmigla wyjaśnił, że  dlatego w sprawozdaniu jest zapis, że jest w 

trakcie realizacji, a nie, że jest wykonana. 

Więcej pytań nie było.  

 

Ad.6. 

 

Informację Burmistrza Śmigla z działalności w okresie między sesjami przedstawił 

także Zastępca Burmistrz Śmigla - stanowi załącznik nr 4  do protokołu. 

Informacja została przekazana pocztą elektroniczną. 

Radny Lech Żak prosił o przybliżenie pkt. 11 dotyczącego przebudowy drogi na ul. 

Wielichowskiej w Czaczu. 

Zastępca Burmistrza Śmigla wyjaśnił, że uczestniczył także w tym spotkaniu  i 

ustalono m.in. plan działania przy modernizacji tej drogi i omówiono problemy jakie 

występują na tej drodze. Chodzi głównie o udrożnienie tej drogi i ustalenie kto jest 

właścicielem kanalizacji. Obecnie czekamy na potwierdzenie protokolarne tego spotkania. 

Dodał, że zadanie to jest ujęte w projekcie budżetu województwa na przyszły rok, jednak nie 

będzie całość wykonana w jednym roku. 

 

Więcej pytań do złożonej informacji nie było. 

 

Ad.7. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że informacja o stanie realizacji zadań oświatowych 

Gminy Śmigiel w roku szkolnym 2015/2016 omawiana była na posiedzeniu Komisji Spraw 

Społecznych i poprosił Przewodniczącego Komisji o zabranie głosu. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Lech Żak wyjaśnił, że informacja ta 

szczegółowo została przeanalizowana na posiedzeniu komisji, członkowie komisji otrzymali 

wyczerpujące wyjaśnienia i zaopiniowali pozytywnie przyjęcie przedstawionej informacji. 

Przewodniczący Rady, który uczestniczył w tym posiedzeniu potwierdził, że 

informacja przedstawiona była bardzo szczegółowo. 

 

Złożona informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Pytań nie było. 

 

Ad.8. 

 

Interpelacje i zapytania radnych. 

1) Radny Lech Żak zapytał jak wygląda realizacja mostu na rzece Samnicy w Czaczu? 

Na jakim jest etapie i kiedy się zakończy? 

  

Ad.9. 

 

Zapytania sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli – nie było. 
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Ad.10. 

 

Podjęcie uchwał:  

 

1) w sprawie skargi na czynności Dyrektora Szkoły Podstawowej im. Konstytucji 

3 Maja w Śmiglu, 

 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że  dnia 29 września 2016 r. Rada Miejska Śmigla 

podjęła uchwałę Nr XXIV/172/16 w sprawie przekazania skargi do Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej Śmigla, celem przeprowadzenia postępowania kontrolnego i wydania opinii w tej 

sprawie. 

Komisja podjęła czynności związane z badaniem skargi na posiedzeniu w dniu 4 

października 2016 r. oraz w dniu 8 listopada 2016 r. Członkowie Komisji szczegółowo 

zapoznali się ze skargą i dokumentami związanymi z przedmiotem skargi. 

Pismem z dnia 14 listopada 2016 r. skarżący wycofał złożoną skargę. 

W związku z powyższym, Komisja Rewizyjna wnioskowała o odstąpienie przez Radę 

Miejską Śmigla od rozpatrzenia skargi, bowiem postępowanie stało się bezprzedmiotowe. Na 

tą okoliczność została przygotowana niniejsza uchwała. 

Pytań ze strony radnych nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

W głosowaniu udział wzięło 11 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów:  

- „za” – 11 radnych,  

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymało się” – 0.  

Uchwałę podjęto jednogłośnie.  

Rada Miejska Śmigla podjęła uchwałę Nr XXVI/187/16 w sprawie skargi na 

czynności Dyrektora Szkoły Podstawowej im. Konstytucji 3 Maja w Śmiglu. 

 

2) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2016, 

 

Projekt uchwały omówił Skarbnik Śmigla – Piotr Szmytkowski. Wyjaśnił, że zmiany 

w planie dochodów dotyczą : 

a) rozdział 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami – przeniesienia pomiędzy 

paragrafami  

b) rozdział 75023 Urząd zwiększenie z tytułu uzyskanego odszkodowania  

c) dział 756 Dochody od osób prawnych i fizycznych – zwiększenie o kwotę 122.200 zł z 

tytuły uzyskanych zwiększonych dochodów  

d) dział 758 Różne rozliczenia – zwiększenie z tytułu uzyskanych odsetek od lokat  

e) dział 801 Oświata i wychowanie – zwiększenie dochodów na wniosek kierowników 

jednostek organizacyjnych  

f) dział 852 Pomoc społeczna – zwiększenie z tytułu uzyskanych dodatkowych wpływów z 

usług opiekuńczych  

Natomiast w planie wydatków: 

a) rozdział 60014 Drogi powiatowe – zmniejszenie wysokości dotacji dla Powiatu 

Kościańskiego o kwotę 180.000 zł (z uwagi na oszczędności po postepowaniu przetargowym)  

b) rozdział 60016 Drogi publiczne gminne – zmniejszenie o kwotę 17.000 zł na zadaniu 

Budowa drogi od drogi powiatowej w miejscowości Bukówiec Górny do węzła Nietążkowo  

c) rozdział 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami – zmniejszenie o kwotę 5.100 zł 

na zadaniu Zakup i montaż toalety w Czaczu  
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d) rozdział 75023 Urząd – dodanie nowego zadania inwestycyjnego „Wdrożenie zadania do 

projektowania technicznego” w kwocie 10.000 zł  

e) zwiększenie rezerw o kwotę 196.606 zł  

f) dział 801 Oświata i wychowanie  

 przeniesienia pomiędzy paragrafami  

 zmniejszenie wydatków na zadaniu inwestycyjnym „Wykonanie elewacji szkół w 

Starym Bojanowie i Przysiece” o kwotę 24.000 zł  

 wprowadzenie zadania majątkowego „Zakup pieca c.o.” – dotyczy Zespołu Szkół w 

Czaczu w kwocie 11.000 zł  

g) rozdział 90004 Utrzymanie zieleni – zwiększenie wydatków bieżących o kwotę 64.000 zł  

h) rozdział 90015 Oświetlenie – zwiększenie wydatków bieżących o kwotę 10.000 zł  

i) rozdział 92109 Domy i ośrodki kultury  

 zmniejszenie na zadaniu w Nowej Wsi o kwotę 4.900 zł  

 zwiększenie dotacji dla Centrum Kultury na zakup samochodu o kwotę 100.000 zł.  

Skarbnik dodał, że wprowadzono zmianę w załączniku dotyczącym dotacji 

udzielanych z budżetu Gminy Śmigiel – zmniejszenie dotacji dla Powiatu Kościańskiego oraz 

zwiększenie dotacji dla Centrum Kultury.  

 Następnie Skarbnik zgłosił autopoprawki do projektu uchwały – załącznik nr 6. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Finansowo - Gospodarczej i poprosił Przewodniczącą Komisji 

Finansowo - Gospodarczej o przedstawienie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Finansowo – Gospodarczej Arleta Adamczak - Puk 

przekazała, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię., bez zgłoszonych autopoprawek. 

Następnie Przewodniczący otworzył dyskusję nad omawianym projektem uchwały. 

Pytań nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 12 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 12 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXVI/188/16 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 

2016. 

 

3) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kościańskiego, 

 

Projekt uchwały przedstawił także Skarbnik Śmigla i wyjaśnił, że uchwałą tą 

postanawia się udzielić w 2017 roku pomocy finansowej w kwocie do 500.000 zł dla Powiatu 

Kościańskiego z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania inwestycyjnego na drogach 

powiatowych na terenie Powiatu Kościańskiego. Szczegółowe warunki udzielenia i zasady 

rozliczenia środków, określone zostaną w umowie. W ramach dotacji Powiat Kościański 

sfinansuje w 2017 roku inwestycje na drogach powiatowych umiejscowionych w 

Gminie Śmigiel. Dotacja ta pozwoli na poprawę stanu dróg w gminie. 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Finansowo - Gospodarczej i poprosił Przewodniczącą Komisji 

Finansowo - Gospodarczej o przedstawienie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Finansowo – Gospodarczej Arleta Adamczak - Puk 

przekazała, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 
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Następnie Przewodniczący otworzył dyskusję nad omawianym projektem uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Łączny zapytał radnego Rady Powiatu – Jana 

Pietrzaka obecnego na sesji co uważa o udzielaniu pomocy finansowej dla powiatu ponieważ 

jak pamięta radny był zawsze przeciwny takim uchwałom.  

Radny Rady Powiatu Jan Pietrzak odpowiedział, że jego pogląd w tej kwestii nie uległ 

zmianie i jest stały i konserwatywny. jak wynika z ustawy o samorządzie gminnym „każdy 

odpowiada za swoje”. Wyjaśnił, że zdaje sobie jednak sprawę, że w dzisiejszej rzeczywistości 

potrzebne jest partnerstwo. Po części jest to poparte kwestiami formalnymi, ponieważ 

składając wniosek o dofinansowanie niejednokrotnie musimy wykazać środki pochodzące z 

współpracy, wówczas mamy większa liczbę punktów. Podobna sytuacja jest z partnerstwem 

przy budowie drogi Włoszakowice – Nietażkowo. Zaznaczył, że niewątpliwie współpracę 

pomiędzy powiatem a gminą można nazwać partnerstwem, gdyż jest to pomoc w dwie strony. 

Dodał, że za poprzednich kadencji było tak, że tylko gmina dokładała do powiatu a w druga 

stronę nie było pomocy. Ponadto, dzisiejsze władze muszą tak zarządzać i gospodarzyć 

budżetem aby nie zwiększać zadłużenia. 

Przewodniczący Rady dodał, że najważniejsze jest to, że są widoczne efekty tej 

współpracy i że zmienia się na lepsze stan dróg w Gminie. Dodał, że jeżeli są takie wymogi 

przy składaniu wniosków by było partnerstwo to należy takie działania podejmować 

Więcej pytań nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 12 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 12 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXVI/189/16 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Kościańskiego. 
 

4) w sprawie ustalenia wysokości podatku od nieruchomości. 

 

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Śmigla. Wyjaśnił, że stawki podatku nie ulegają  

zmianom pozostają na tym samym poziomie jedyna zmiana polega na zmniejszeniu stawek 

tam gdzie były one wyższe od tegorocznych maksymalnych stawek Ministra Finansów 

(dotyczy to trzech pozycji) Pozostałe zapisy uchwały nie ulegają zmianie. 

Następnie dodał, ze na posiedzeniu komisji finansowo-gospodarczej była propozycja 

aby ujednolicić tytuł uchwały z uchwałą o stawkach podatku od środków transportowych, 

dlatego w tytule uchwały dopisane zostanie „na terenie Gminy Śmigiel na rok 2017”. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Finansowo-Gospodarczej i poprosił przewodniczącą komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczącego Komisji Finansowo-Gospodarczej Arleta Adamczak-Puk 

przekazała, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  

Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów:  

- „za” – 12 radnych,  

- „przeciw” – 0,  
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- „wstrzymało się” – 0.  

Uchwałę podjęto jednogłośnie.  

Rada Miejska Śmigla w obecności 12 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

Uchwałę Nr XXVI/190/16 w sprawie ustalenia wysokości podatku od nieruchomości na 

terenie Gminy Śmigiel na rok 2017. 

 

5) w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków 

transportowych na terenie Gminy Śmigiel na rok 2017. 

 

Projekt uchwały przedstawił także Skarbnik Śmigla. Wyjaśnił, że omawiany projekt 

uchwały przekazywany był już na komisjach i tak stawki podatku nie ulegają  zmianom 

pozostają na tym samym poziomie. Podobnie jak w przypadku stawek podatku od 

nieruchomości zmianie uległy tylko te pozycje, które były wyższe od tegorocznych 

maksymalnych stawek Ministra Finansów 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Finansowo-Gospodarczej i poprosił przewodniczącą komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczącego Komisji Finansowo-Gospodarczej Arleta Adamczak-Puk 

przekazała, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.   

Radny Wojciech Adamczewski zauważył, że stawki w tym podatku są wysokie dla 

przedsiębiorców i przedsiębiorcy przerejestrowują pojazdy a co za tym idzie pieniądze 

uciekną z Gminy. Zapytał czy była propozycja obniżki tych stawek? 

Radny Włodzimierz Drótkowski zauważył, że nie zmieniamy stawek w żadnym 

podatku tylko dostosowujemy zapisy do stawek zaproponowanych przez Ministra Finansów. 

Więcej pytań i uwag nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów:  

- „za” – 10 radnych,  

- „przeciw” – 2,  

- „wstrzymało się” – 0.  

Uchwałę podjęto.  

Rada Miejska Śmigla w obecności 12 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXVI/191/16 w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od 

środków transportowych na terenie Gminy Śmigiel na rok2017. 

 

6) w sprawie wyrażania zgody na ustanowienie służebności  przesyłu w Przysiece 

Polskiej,  

 

Projekt tej uchwały przedstawił Pan Rafał Szumacher – pracownik Urzędu, który 

wyjaśnił, że ENEA Operator Sp. z o.o. zwróciła się o ustanowienie służebności przesyłu dla 

urządzeń elektroenergetycznych, tj. linii kablowej zlokalizowanej na działce nr geod. 404/6 i 

szafki przyłączeniowej zlokalizowanej na działce nr geod. 376/3, położonych w Przysiece 

Polskiej, będących własnością Gminy Śmigiel. 

Przedmiotowa służebność przesyłu na omawianych nieruchomościach gminnych zostanie 

ustanowiona odpłatnie, zgodnie ze sporządzonym operatem szacunkowym. Kwota 

za ustanowienie przedmiotowej służebności przesyłu zasili budżet Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Planowania i Rozwoju i poprosił zastępcę przewodniczącego komisji o 
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przedstawienie opinii. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Planowania i Rozwoju Violetta Karolczak 

przekazała, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  

Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie. W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, 

którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 12 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 12 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr XXVI/192/16 w sprawie wyrażania zgody na ustanowienie służebności  przesyłu w 

Przysiece Polskiej. 

 

7) w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowych 

położonych w Starym Bojanowie przy ul. Okrężnej i Ogrodowej,  

 

Projekt uchwały przedstawił także Pan Rafał Szumacher i wyjaśnił, że działka o nr 

geod. 241/1 stanowi poszerzenie ulicy Ogrodowej natomiast działka o nr geod. 241/4 

poszerzenie ulicy Okrężnej. Z działek tych korzystają mieszkańcy dojeżdżający do swoich 

posesji zlokalizowanych przy ul. Ogrodowej i Okrężnej w Starym Bojanowie. Z uwagi na 

status w/w działek i zajęcie ich pod drogi publiczne ich właściciele zwrócili się z wnioskiem 

do Burmistrza Śmigla, o ich nabycie przez Gminę Śmigiel. Cena wykupu proponowana jest 

na poziomie ceny z decyzji podziałowych przy wykupie gruntów pod drogę na sąsiedniej 

ulicy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Planowania i Rozwoju i poprosił zastępcę przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Planowania i Rozwoju Violetta Karolczak 

przekazała, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  

Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów:  

- „za” – 12 radnych,  

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymało się” – 0.  

Uchwałę podjęto jednogłośnie.  

Rada Miejska Śmigla w obecności 12 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXVI/193/16 w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości 

gruntowych położonych w Starym Bojanowie przy ul. Okrężnej i Ogrodowej.  

 

W tym momencie obrad o godz. 16:50 Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy. 

Obrady wznowiono o godz. 17:00 w niezmienionym składzie. 
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8) w sprawie uchwalenia Statutu Zarządu Szkół i Placówek Oświatowych w Śmiglu,  

 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Danuta Szczepaniak – pracownik Urzędu, która 

wyjaśniła, że podjęcie niniejszej uchwały wynika ze zmian przepisów prawa wprowadzonych 

ustawą z dnia 25 czerwca 2015 r. o zmianie ustawy o samorządzie gminnym oraz zmianie 

niektórych innych ustaw. Zarząd Szkół i Placówek Oświatowych w Śmiglu, który do tej pory 

funkcjonował w oparciu o art. 5 ust. 9 ustawy o systemie oświaty, będzie nadal prowadził 

obsługę administracyjną, finansową i organizacyjną Szkoły Podstawowej im. Konstytucji 3 

Maja w Śmiglu, Gimnazjum im. Konstytucji 3 Maja w Śmiglu i Szkolnego Schroniska 

Młodzieżowego, na podstawie znowelizowanych przepisów. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Lech Żak przekazał, że projekt uchwały 

otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  

Radny Wojciech Adamczewski zauważył, że za dwa lata zgodnie z zapowiedziami nie 

będzie gimnazjum więc po co to zmieniać. 

Zastępca Burmistrza Śmigla wyjaśnił, że w związku z planowana reforma zostawiamy 

Zarząd tak jak do tej pory jednak musimy go dostosować – statut, do zapisów znowelizowanej 

ustawy. Ustawy o likwidacji gimnazjów formalnie nie ma a na dzień dzisiejszy musimy 

dostosować obowiązujący statut do przepisów. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych dodał, że była też o tym mowa na 

posiedzeniu komisji i zostawiamy Zarząd tak jak jest a zmianami zajmiemy się w stosownym 

czasie. 

Więcej pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 12 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 12 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr XXVI/194/16 w sprawie uchwalenia Statutu Zarządu Szkół i Placówek Oświatowych w 

Śmiglu. 

 

9) w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/186/16 Rady Miejskiej Śmigla                                    

z dnia 27 października 2016 r. w sprawie zatwierdzenia realizacji przez Ośrodek 

Pomocy Społecznej w Śmiglu projektu pt. „Tęcza” Nr 18/RPWP.07.02.01-IŻ-00-

30-001/15 w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na 

lata 2014-2020 współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu 

Społecznego, Działania 7.2 Usługi społeczne i zdrowotne, Poddziałanie 7.2.1. 

Usługi społeczne - projekty pozakonkursowe realizowane przez jednostki 

samorządu terytorialnego i ich jednostki organizacyjne, 

 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Edyta Małek  – Zastępca Kierownika OPS, która 

wyjaśniła, że zmiana uchwały dotyczy budżetu projektu, realizowanego przez Ośrodek 

Pomocy Społecznej w Śmiglu. Uwzględnia ona zmiany ogólnej wartości projektu, która 

wynosi 221.088,00zł, w której ujęto koszty bezpośrednie i pośrednie. Kwota dofinansowania 
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kosztów projektu, realizowanego przez Ośrodek wynosi 221.088,00 zł, z czego koszty 

bezpośrednie wynoszą 184.240,00 zł oraz koszty pośrednie wynoszą 36.848,00 zł.  

Ponadto w budżecie projektu nie ma obowiązku wniesienia przez Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Śmiglu wkładu własnego, ponieważ całość wymaganego wkłady własnego 

zostanie wniesiona przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Kościanie. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Lech Żak przekazał, że projekt uchwały 

otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  

Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów:  

- „za” – 12 radnych,  

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymało się” – 0.  

Uchwałę podjęto jednogłośnie.  

Rada Miejska Śmigla w obecności 12 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXVI/195/16 w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/186/16 Rady Miejskiej 

Śmigla z dnia 27 października 2016 r. w sprawie zatwierdzenia realizacji przez Ośrodek 

Pomocy Społecznej w Śmiglu projektu pt. „Tęcza” Nr 18/RPWP.07.02.01-IŻ-00-30-001/15 w 

ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014-2020 

współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego, Działania 7.2 Usługi 

społeczne i zdrowotne, Poddziałanie 7.2.1. Usługi społeczne - projekty pozakonkursowe 

realizowane przez jednostki samorządu terytorialnego i ich jednostki organizacyjne. 

 

10) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2017 rok, 

 

Projekt uchwały przedstawił Pan Bogdan Turliński – Przewodniczący Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Wyjaśnił, że Gminny Program Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla gminy Śmigiel powinien w istotny sposób 

przyczynić się do wdrażania działań profilaktycznych i leczniczych, a co za tym idzie, do - 

złagodzenia problemów spowodowanych nadużywaniem alkoholu, wobec czego podjęcie 

uchwały w proponowanym brzmieniu jest zasadne. 

Zadania programu to: 

1. Zwiększanie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych 

od alkoholu.  

2. Udzielanie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe, pomocy 

psychospołecznej i prawnej, a w szczególności ochrony przed przemocą w rodzinie.  

3. Prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w zakresie 

rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii, w szczególności dla 

dzieci i młodzieży, w tym prowadzenie pozalekcyjnych zajęć sportowych, a także działań na 

rzecz dożywiania dzieci uczestniczących w pozalekcyjnych programach opiekuńczo – 

wychowawczych i socjoterapeutycznych.  

4. Wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych, służącej 

rozwiązywaniu problemów alkoholowych.  



 
11 

 

5. Zapewnienie warunków działania Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych.  

Wyjaśnił, że Gminny Program realizowany będzie przez cały rok kalendarzowy w ramach 

środków finansowych planowanych w budżecie Gminy, pozyskiwanych zgodnie z art. 9 

ustawy o wychowaniu w trzeźwości  i przeciwdziałaniu alkoholizmowi z tytułu wydawania 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. Określa je preliminarz wydatków opracowany 

na dany rok, zgodny z projektem budżetu Gminy w dziale 851 – ochrona zdrowia, w rozdziale 

85154 - przeciwdziałanie alkoholizmowi. Niewykorzystane środki przeznaczone na realizację 

Programu przesuwa się jako środki niewygasające na realizację zadań wymagających 

kontynuacji w roku następnym do momentu uprawomocnienia się nowego Gminnego 

Programu. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.   

Radny Lech Żak zapytał o skład komisji i czy komisja posiada plan spotkań? 

Przewodniczący Komisji odpowiedział, że w skład komisji wchodzą: 

1. Bogdan Turliński – Przewodniczący Komisji  

2. Edyta Małek – Członek Komisji  

3. Gwidon Kaczmarek – Członek Komisji  

4. Genowefa Łączna – Członek Komisji  

5. ks. Jarosław Olejniczak – Członek Komisji. 

Wyjaśnił, że komisja nie ma określonego plany i harmonogramu spotkań  - spotyka się 

w miarę potrzeb, jednak nie rzadziej niż raz w miesiącu. Każde posiedzenie jest 

protokołowane.  

Przewodniczący Rady zapytał co w przypadku gdy właściciel sklepu ma kilka 

punktów sprzedaży i w jednym z nich są nieprawidłowości? 

Przewodniczący Komisji wyjaśnił, że w takim przypadku do końca 2016 roku 

odbierane jest zezwolenie na dany punkt, jednak od stycznia przepisu ulegają zmianie i 

zabierane będzie imiennie – czyli na wszystkie punkty. W takim przypadku właściciel danego 

sklepu może uzyskać zezwolenie np. na żonę. 

Wiceprzewodniczący Rady – Krzysztof Łączny zapytał czy wzrosła liczba punktów 

sprzedaży? 

Przewodniczący Komisji wyjaśnił, że tendencja jest spadkowa. 

Radny Wojciech Adamczewski zapytał kiedy można stracić pozwolenie? 

Przewodniczący Komisji odpowiedział, że przeprowadzane są kontrole punktów 

sprzedaży i komisja sprawdza dokumentację, czyli czy podano wielkość sprzedaży alkoholu 

zgodnie z wydrukami kasy fiskalnej. Dodał, że komisja nie ma dużych uprawnień w tym 

zakresie jednak policja może więcej. 

Przewodniczący Rady zapytał jakie warunki muszą być spełnione by można było 

spożywać alkohol na miejscu? 

Przewodniczący Komisji odpowiedział, że jeżeli teren jest prywatny i właściciel nie 

ma nic przeciwko to nie można zrobić nic.  

Zastępca Burmistrza Śmigla dodał, że na prywatnych schodach można spożywać 

alkohol. 

Więcej pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów:  

- „za” – 12 radnych,  

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymało się” – 0.  

Uchwałę podjęto jednogłośnie.  
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Rada Miejska Śmigla w obecności 12 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXVI/196/16 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2017 rok. 

 

11) w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Śmigiel z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami działającymi w sferze działalności 

pożytku publicznego na rok 2017”, 

 

Projekt uchwały przedstawił Pan Michał Majer – pracownik Urzędu i wyjaśnił, że 

zgodnie z art.18 ustawy o samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości rady należy 

podejmowanie uchwał w innych sprawach zastrzeżonych ustawami do kompetencji rady 

gminy. Delegację taką stanowią przepisy art.5a ust.1 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 

działalności pożytku publicznego i wolontariacie nakładające na organ stanowiący jednostki 

samorządu terytorialnego obowiązek uchwalenia rocznego planu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami działającymi w sferze działalności pożytku 

publicznego. Projekt programu współpracy został poddany konsultacjom z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy Przyjęcie uchwały 

umożliwi organizacjom pozarządowym i podmiotom prowadzącym działalność pożytku 

publicznego czynny udział w realizacji wykonanych przez Gminę ustawowych zadań 

publicznych. 

Następnie zgłosił oczywisty błąd pisarski w § 1 ust 1 omyłkowo wpisano rok 2016 a 

winno być 2017. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Lech Żak przekazał, że projekt uchwały 

otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  

Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 12 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 12 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę Nr 

XXVII/197/16 w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Śmigiel z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami działającymi w sferze działalności pożytku 

publicznego na rok 2017”. 

 

12) w sprawie określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o 

realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej. 

 

Projekt uchwały przedstawił także Pan Michał Majer – pracownik Urzędu i wyjaśnił, że w 

celu realizacji przez Gminę Śmigiel ustawowych zadań publicznych w ramach inicjatywy 

lokalnej niezbędne jest podjęcie przez Radę Miejską Śmigla uchwały określającej tryb i 

szczegółowe kryteria oceny wniosków o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy 

lokalnej. Inicjatywa lokalna, to forma współpracy Gminy Śmigiel z mieszkańcami, w celu 

wspólnego realizowania zadań publicznych, polepszających warunki życia społeczności 
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lokalnej. Grupę inicjatywną mogą stanowić mieszkańcy Gminy bezpośrednio, bądź za 

pośrednictwem organizacji pozarządowych lub podmiotów wymienionych w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

mające siedzibę na terenie Gminy. Podmioty te mogą inicjować przedsięwzięcia służące 

zaspokajaniu potrzeb zbiorowych wyłącznie w zakresie określonym w art. 19 ww. ustawy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Lech Żak przekazał, że projekt uchwały 

otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  

Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 12 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 12 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę Nr 

XXVII/198/16 w sprawie określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o 

realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej. 

 

Ad.11. 

 

Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych za 2015 rok. 

 

Zastępca Burmistrza Śmigla przedstawił informację o złożonych oświadczeniach 

majątkowych przez osoby wydające decyzje administracyjne. Wszystkie zostały złożone w 

terminie z punktu widzenia formalnego Burmistrz Śmigla nie miała zastrzeżeń. Stosowna 

informację na temat tych oświadczeń Naczelnik Urzędu Skarbowego przesłał do Rady. 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał informację jaka wpłynęła do Rady od 

Wojewody Wielkopolskiego o złożonych oświadczeniach majątkowych przez Burmistrza 

Śmigla oraz Przewodniczącego Rady – uwag nie było. Kolejna przekazana informacja to 

pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego w Kościanie – wszystkie osoby, które zostały 

wymienione w piśmie zostały poinformowane o błędach jakie zawierały złożone 

oświadczenia. Zostały złożone także informacje od Naczelnika Pierwszego Urzędu 

Skarbowego w Poznaniu oraz od Naczelnika Urzędu Skarbowego w Szamotułach – uwag nie 

było. 

Pytań do złożonych informacji o oświadczeniach majątkowych nie było. 

 

Ad.12.  

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Zastępca Burmistrza Śmigla odpowiedział radnemu Lechowi Żakowi, że przepust na 

rzece Samicy już istnieje i jest zapewniony przejazd, dodał, że zostaną dodatkowo 

zamontowane dla bezpieczeństwa barierki. 
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Ad.13. 

 

 Odpowiedzi na zapytania Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli – nie było. 

 

Ad. 14. 

 

Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Rady przekazał, że kolejna sesja – sesja budżetowa planowana jest na 

dzień 29 grudnia 2016 roku. 

Następnie głos zabrał Wicestarosta Kościański – Stefan Stachowiak i przekazał, że 

realizacja projektu przebudowy drogi Nowa Wieś – Karśnice przebiega terminowo. 20 

grudnia planowane jest zakończenie inwestycji. Dodał, że złożone kolejne wnioski na 

dofinansowanie w ramach WRPO: 

1. na drogę Kobylniki – Nowy Białcz – jest jednym z 18 wniosków (ich łączna 

wartość to 160 mln zł, a do dyspozycji jest 105 mln zł więc nasz wniosek ma duże szanse. 

2. na drogę, Włoszakowice – Nietążkowo – jest największym wnioskiem i ma szansę 

na 50% dofinansowania. 

Wicestarosta przekazał także, że  Marszałek z budżetu może przekazać do 15% na 

drogi lokalne więc jest to także szansa dla dróg. 

Radny Wojciech Adamczewski zapytał jakie są stawki odszkodowań? 

Wicestarosta odpowiedział, że wzięto stawki z lat poprzednich i jest to ok. 6-10 zł. 

Część gruntów jest gminnych więc jest nadzieja, że Gmina uzyska także odszkodowanie, 

gdyż są to koszt kwalifikowane wiec warto. 

Więcej zgłoszeń nie było. 

 

Ad. 15. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wyczerpano porządek sesji, a następnie 

podziękował zebranym i zamknął XXVI  sesję Rady Miejskiej Śmigla o godz. 17:45. 

 

 

 

 Protokołowała:                       Przewodniczył: 

         

Justyna Rzepecka                     Wiesław Kasperski 

               Przewodniczący  

                    Rady Miejskiej Śmigla 
 


